
 

Αθήνα, 11 Νοεμβρίου 2020 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξηςκαι Τροφίμων 

 

Θέμα: «Αναγκαία η στήριξη του κλάδου της μελισσοκομίας»  

Η μελισσοκομία ως βασικός κλάδος της αγροτικής παραγωγής, αφενός με άμεσο 

παραγωγικό αποτέλεσμα την παραγωγή του μελιού και των προϊόντων του και 

αφετέρου με έμμεσο την επικονίαση των γεωργικών φυτών από τη μέλισσα, χρήζει 

ιδιαίτερης προσοχής και μέριμνας από την πολιτεία. Είναι σαφές πως οι μέλισσες 

είναι βασικός παράγοντας ανάπτυξης των καλλιεργειών και προστατεύουν το 

οικοσύστημα.  

Η υγειονομική κρίση επέφερε στον κλάδο της μελισσοκομίας αρνητικές οικονομικές 

συνέπειες με αποτέλεσμα οι μελισσοκόμοι να αντιμετωπίζουν σημαντικό πρόβλημα 

βιωσιμότητας των επιχειρήσεών τους. Η στήριξη της πολιτείας για την αντιμετώπιση 

των οικονομικών δυσχερειών, λόγω της σημαντικότητας του κλάδου, είναι εκ των ων 

ουκ άνευ. 

Η φετινή χρονιά χαρακτηρίζεται από τους μελισσοκομικούς συλλόγους ως μια από τις 

δυσκολότερες χρονιές της τελευταίας εικοσαετίας. Η μέση παραγωγή ανά κυψέλη δε 

φαίνεται να ξεπερνάει τα 10 κιλά ανά κυψέλη. Σε αυτό συντέλεσε σε μεγάλο βαθμό η 

απαγόρευση των μετακινήσεωνπου αποτελούν βασική προϋπόθεση ανάπτυξης της 

νομαδικής μελισσοκομίας.Υπολογίζεται πως υπάρχει πτώση της παραγωγής στο 

50% σε σχέση με την προηγούμενη χρονιά καθώς άντεξε μόνο η παραγωγή μελιού 

από πεύκο, σε αντίθεση με το ανθόμελο ή το μέλι από έλατο και θυμάρι που 

παρουσίασαν δραματική πτώση.  

Επιπρόσθετα,εξαιτίας της υγειονομικής κρίσης, μειώθηκε η ζήτησημελιού και άλλων 

προϊόντων μέλισσας ως αποτέλεσμα των περιοριστικών μέτρων στις λαϊκές αγορές, 

στην εστίαση καθώς και λόγω της μειωμένης τουριστικής κίνησης. Αυτό, σε 

συνδυασμό με τη διακίνηση φθηνών και αμφιβόλου ποιότητας εισαγόμενων 

προϊόντων, οδήγησε σε απώλεια εισοδήματος για τους Έλληνες μελισσοκόμους. 

Επειδή η μελισσοκομία αποτελεί των ακρογωνιαίο λίθο της αγροτικής παραγωγής, 

Επειδή οι συνέπειες της υγειονομικής κρίσης έχουν πλήξει και τις μελισσοκομικές 

επιχειρήσεις, 

Επειδή οι μελισσοκόμοι αντιμετωπίζουν συνθήκες οικονομικής ασφυξίας από την 

μείωση της παραγωγής και τη μείωση της ζήτησης, 

Ερωτάται ο κος. Υπουργός:  

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ:

1646

Ημερομ. Κατάθεσης:

11/11/2020



1. Προτίθεται να λάβει έκτακτα μέτρα για τη στήριξη του κλάδου και πότε; 

Έχει υποβάλλει σχετικό αίτημα στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή για την 

οικονομική στήριξη των μελισσοκόμων;  

2. Σε ποιες ενέργειες προτίθεται να προβεί ώστε να ενισχύσει τη 

ρευστότητα των μελισσοκομικών επιχειρήσεων;  

3. Προτίθεται να ζητήσει την ένταξη του κλάδου της μελισσοκομίας στους 

πληττόμενους ΚΑΔ από τον covid19; 

 

 

Οι ερωτώντες βουλευτές 

 

Τελιγιορίδου Ολυμπία 

 

Αβραμάκης Ελευθέριος  

Αγαθοπούλου Ειρήνη Ελένη  

Αλεξιάδης Τρύφωνας  

Αναγνωστοπούλου Αθανασία (Σία)  

Αραχωβίτης Σταύρος 

Αυλωνίτης Αλέξανδρος-Χρήστος  

Βαρδάκης Σωκράτης 

Βέττα Καλλιόπη  

Γκαρά Αναστασία 

Γκιόλας Ιωάννης  

Ζεϊμπέκ Χουσεΐν 

Ηγουμενίδης Νικόλαος 

Θραψανιότης Μανόλης 

Καλαματιανός Διονύσιος – Χαράλαμπος 

Καρασαρλίδου Ευφροσύνη (Φρόσω) 

Κασιμάτη Ειρήνη (Νίνα) 

Κάτσης Μάριος 

Καφαντάρη Χαρούλα (Χαρά)  

Κόκκαλης Βασίλειος 

Λάππας Σπυρίδωνας 

Μάλαμα Κυριακή  

Μαμουλάκης Χαράλαμπος (Χάρης) 

Μάρκου Κωνσταντίνος  



Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος  

Μπάρκας Κωνσταντίνος 

Μπουρνούς Ιωάννης 

Μωραΐτης Θάνος  

Ξενογιαννακοπούλου Μαρία-Ελίζα (Μαριλίζα)  

Παπαδόπουλος Αθανάσιος (Σάκης)  

Παπαηλιού Γεώργιος  

Παπανάτσιου Αικατερίνη  

Παππάς Νικόλαος  

Πολάκης Παύλος 

Πούλου Παναγιού (Γιώτα)  

Ραγκούσης Ιωάννης  

Σαντορινιός Νεκτάριος 

Σαρακιώτης Ιωάννης 

Σκούφα Ελισσάβετ (Μπέττυ) 

Συρμαλένιος Νικόλαος 

Τζάκρη Θεοδώρα  

Τζούφη Μερόπη 

Τριανταφυλλίδης Αλέξανδρος  

Τσίπρας Γεώργιος 

Φάμελλος Σωκράτης  

Φωτίου Θεανώ  

Χαρίτου Δημήτρης 

Χατζηγιαννάκης Μιλτιάδης 

Ψυχογιός Γεώργιος 

 

 

 




